
Месец юни бележи старта 
на истинска каскада от 
обществено-културни празници, 
посветени на българо-китайското 
приятелство. Неотдавна завърши 
международната научна 
конференция, проведена в Институт 
„Конфуций“ – София, с участието 
на видни представители на нашия 
и китайския научен елит, както и 
на много участници от различни 
страни. Темата бе „Пътят на 
коприната“, вековният търговски 
маршрут Азия – Европа, който се 
е превърнал в символ на богатия 
културен обмен между Изтока и 
Запада.

Културните отношения играят 
важна роля в двустранните 
отношения на Китай с България, 
каза по повод на започналото на 
6 юни първо по рода си „Лято с 
китайската култура в България“ 
посланикът на Китайската  
народна република у нас  
Н. Пр. Дун Сяодзюн.

В началото на инициативата, 
която явно ще бъде голям 
празник за българо-китайското 
приятелство и неговото развитие 
и задълбочаване, посланик 
Дун Сяоздзюн представи на 
пресконференция нейните най-
важни прояви и значение за 
укрепване на културните и 
човешките връзки между Китай 
и България. Богатата програма 
включва характерни за Китай 
културни традиции, артистични 
изяви и научни срещи. Тя предлага 
първия у нас Фестивал на 
драконовите лодки, музикален 
концерт, в изпълнение на китайския 
контратенор Сяо Ма, демонстрации 
на чаени церемонии, музейни 
прояви и ред други.

Несъмнено тази година бележи 
своеобразен връх в развитието 
на дългогодишните отношения 
България – Китай, датиращи 
още от далечната 1945 г., когато 
нашата държава бе втора в 
света поздравила появата на 
новата китайска социалистическа 
република.

Петър Герасимов

Каскада  
от културни 
празници
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2Си Дзинпин подчерта 
необходимостта  
от цялостно изграждане 
на армията
При посещението си във  
Вътрешна Монголия Си Дзинпин 
се запозна с граничния контрол 
и заяви, че е необходимо да се 
засили цялостното изграждане  
на армията.

Подкрепяме изцяло 
инициативите на Китай
Виждам възможности за  
по-нататъшно развитие на 
отношенията между Китай и  
Босна и Херцеговина. Това заяви  
в интервю за КМГ редседателката 
на Председателството на 
балканската република  
Желка Цвиянович.

I I
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Научна конференция  
„Пътят на коприната“

Започна 19-ият международен панаир  
на културните индустрии в Шънжен

Легендата за Храма  
на белия кон 13

Зеленото развитие  
на Китай е принос  
и за глобалния  
устойчив растеж

Зеленото развитие на Китай е принос  
и за глобалния устойчив растеж
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Факелът на Световните 
студентски игри  
в Чънду отпътува  
за Пекин
На 8 юни на 
международното  
летище в Чънду се 
проведе церемония, 
с която започна 
обиколката на факела за 
Световните студентски 
игри. Той бе изпратен 
за Пекин, откъдето ще 
започне щафетата по 
предаването му.

ъв Виена се про-
веде среща на 
борда на дирек-
торите на Меж-
дународната аге- 
нция за атомна 

енергия. По инициатива на 
Китай бе проведено осмо 
поредно обсъждане по въ-
проса за сътрудничеството 
между САЩ, Великобри-
тания и Австралия в об-
ластта на разработване на 
атомна подводница. 

На срещата китайският 
представител Ли Сун при-
зова за ускоряване на меж-
дуправителствено обсъж-
дане в рамките на МААЕ 
и критикува споразумение-
то. Същността на сътруд-
ничеството между САЩ, 
Великобритания и Ав-
стралия е разработване на 

атомна подводница между 
ядрените сили (САЩ и Ве-
ликобритания) и неядрена 
страна (Австралия), както 
и прехвърляне на няколко 
тона оръжеен високообога-
тен уран. 

Водени от добре извест-
ни геополитически цели, 
САЩ, Великобритания и 
Австралия открито про-
веждат стратегическо воен- 
но сътрудничество. Това 
поведение е безпрецедент-
но нарушение на принци-
пите, залегнали в Догово-
ра за неразпространение 
на ядрени оръжия, удар по 
международната система за 
неразпространение на яд-
рени оръжия и заплаха за 
институционалните гаран-
ции и механизма за надзор  
на МААЕ. 

Удар по системата за 
неразпространение  
на ядрени оръжия

В

итайската на-
родна банка съ-
общи, че е под- 
новила двустра- 
нното споразу-
мение за валу-

тен суап с Централната 
банка на Аржентина.

Сделката е за 130 мили-
арда юана (18,28 милиарда 

долара), или 4,5 трилиона 
аржентински песо. Тя ще 
бъде валидна три години.

При валутен суап две 
страни се съгласяват да 
обменят определена сума 
чуждестранна валута по 
предварително определен 
курс, предпазвайки се от 
пазарните колебания.

Китай и Аржентина 
подновиха  
валутния суап

К

Финансовият сектор като 
цяло е устойчив 

а 8 юни в Шан-
хай бе открит  
14-ият икономи- 
чески форум „Луд- 
зядзуей“ под мо-
тото „Глобално 

финансово отваряне и съ-
трудничество: нова движе-
ща сила за икономическо 
възстановяване“. Участни-
ците обсъдиха въпроси ка-
то засилване на финансо-
вото сътрудничество между 
страните, подкрепа за висо-
кокачественото развитие на 
реалната икономика, насър-
чаване на икономическото 
възстановяване и финансо-
вата стабилност.

Ли Юндзъ, директор на 
Държавната администра-
ция за финансов надзор и 
управление, заяви, че осно-
вите на дългосрочния ико-
номически растеж на Китай 

Н

няма да се променят и ста-
тутът му като основен дви-
гател на глобалния иконо-
мически растеж няма да се 
промени. 

„В момента цялостното 
функциониране на финан-
совата индустрия на Китай 

е стабилно и рисковете ка-
то цяло са контролируеми. 
Разполагаме с условия, уве-
реност и способности да па-
зим твърдо долната линия 
за предотвратяване на сис-
темни финансови рискове“, 
каза Ли Юндзъ.

Си Дзинпин подчерта  
необходимостта от цялостно 
изграждане на армията

а 7 юни Си Дзин- 
пин, генерален 
секретар на ЦК 
на ККП, предсе-
дател на КНР и 
на Централната 

военна комисия, по време 
на посещението си във Въ-
трешна Монголия се запоз-
на с граничния контрол и 
изграждането на гранични 
отбранителни сили в райо-
на. Той подчерта, че е не-
обходимо да се засили ця-
лостното изграждане на ар-
мията и да се подобри спо-
собността за защита и кон-
трол на границата.

Си Дзинпин посочи, 
че работата по отбрана-
та на границата е осно-
вен въпрос в управление-
то на страната, свързан с 
националния суверенитет 
и териториалната цялост, с 
поддържане на реформите, 
развитието и стабилността. 
То е изключително важно 
за изграждането на силна 

държава и за възраждане-
то на нацията. „Трябва да 
разберем колко е важно 
да вършим добра работа 
в защитата на границата, 
да укрепим нашата мисия, 
да защитаваме границата 
и отбраната за партията и 
народа.“

Си Дзинпин подчерта, 

че работата на граничните 
войски не е лесна и упра-
влението на всички нива 
трябва да вземе предвид 
комфорта на офицерите и 
войниците, да поеме ини-
циативата да разчитат на 
тях за решаване на практи-
чески трудности и да гаран-
тира тяхната мисия.

Н
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人工智能加速走进百姓生活——从2023全球人工智能
技术大会看行业新趋势

按照大脑指令可做出灵活动
作的智能仿生手，帮助肢体缺失
患者重建手部运动功能；会学习
的农田打药机器人能在雨雪、低
能见度等恶劣条件下自动驾驶
作业；宠物型机器人可以陪伴老
人和小孩，有温度地进行情感
交流……

正在浙江杭州举办的2023全
球人工智能技术大会上，形形色
色的人工智能概念和产品吸引众
多目光，与会专家就人工智能话题
展开探讨，描绘未来发展图景。

智慧生活可感可触
由中国人工智能学会和杭州市

政府主办的此次大会，吸引了国
内外近300位业内专家和70余家
企业参会。穿梭在大会展区内，
日新月异的人工智能技术可感可
触，生产、医疗、教育等越来越多
领域都能看到人工智能的身影。

简单输入文字，几秒就能生成
图画、创意、文本等，百度“文心一
言”“文心一格”、科大讯飞“讯飞星
火认知大模型”等生成式人工智能
产品，通过自然对话方式理解和
执行用户任务，吸引众多参展观众
体验，展现了人工智能更广泛的应
用前景和巨大的赋能潜力。

让截肢患者可以像控制自己的
手脚一样控制假肢，帮助孤独症
患者提升社交沟通与行为能力，
助眠舒压、改善睡眠质量……在
强脑科技的展台上，公司展出了
智能仿生手、智能灵巧假腿、脑
机智能安睡仪等多款脑机接口产
品。工作人员表示，这些产品目前
已在康复、大健康、人机交互等

领域被应用，智能仿生手等产品
已累计帮助上千名残疾人回归正
常生活。

“人工智能正在深刻改变这个
时代。”中国工程院院士、中国人
工智能学会理事长戴琼海在大会
上表示，机器人已大规模应用于
自动装配生产线，自动驾驶车辆
已可以在城市道路行驶，以深度
学习为代表的人工智能推动了科
技、医疗、电子、金融等行业快速
发展，人工智能体现了很强的赋
能作用。

不断拓宽应用场景“智”绘
未来

从电商、搜索，到对话、产业场
景，中国的人工智能大模型正逐
步落到应用层面。未来，随着技
术不断迭代更新，其应用场景将

更加广泛。
从虚拟数字人到外骨骼机器

人，主打陪伴的机器人将随着人
工智能深度学习模型相关领域的
发展，外形、交互能力以及学习能
力甚至情绪感知能力都将得到很
大提升。2022年，科大讯飞正式
宣布启动“讯飞超脑2030计划”，
目标是让人工智能懂知识、善学
习、能进化，让机器人走进每个家
庭。

在会上，中国科学院院士管晓
宏描述了人工智能在音乐艺术领
域的应用前景——“复活”3000首
中国古琴曲。中国古琴曲有特殊
的记谱方式，主要记录指法和音
位，不记录每个音的具体值，仅凭
曲谱不能直接演奏，需要转化成
可演奏的琴曲。

“这是中央音乐学院音乐人工智

能与音乐信息科技系一位博士生
的研究课题，该项目将人工智能等
前沿科技应用于古琴领域，通过
深度学习古琴古曲，建立古琴数据
集并完成古琴琴谱数字化的底层
工作，推动古琴文化保育与传承。”
管晓宏说，人工智能技术在很多
领域都展现出强大的应用潜力。

与会专家认为，人工智能可以
拓展人类发现、理解与创造的能
力。未来，它的发展要承担起赋
能生活、提升幸福感的使命。

智脑同飞促发展
在与会嘉宾看来，人工智能要

加速发展还有很多瓶颈问题要解
决。未来的人工智能应该具备对
大场景、多对象、复杂关系的精准
理解，这样才能弥补现有人工智
能的不足并推动其发展。

“这就要求中国人从脑科学出
发，构建新一代人工智能的理论、
方法和技术。”戴琼海表示，应加
快脑科学基础研究，智脑同飞带
动人工智能技术发展。

另一方面，要推动人工智能的
创新发展，数据、算法与算力是
发展支柱。戴琼海说，当前，算力
的优化与创新刻不容缓。人工智
能进入了交叉时代，除了向物理
要算力，还要向脑科学要算力，比
如类脑计划，希望通过模拟脑科
学里的机理提升算力。

人工智能加速变革的同时，针
对其伦理规范、风险框架等方面
的探索同样被广泛关注。与会嘉
宾表示，要强化伦理风险治理，
促进国际合作交流，让人工智能
更好地造福人类社会。

原标题：全国已收获冬
小麦面积1.86亿亩

收获进度达61%，日机
收面积2170万亩

记者从农业农村部获
悉：进入6月份以来，安
徽、河南、江苏等地紧抓
降雨间隙和晴好天气，组
织收获机 械和农机手连
续奋战，加快抢收成熟小
麦。截至6月8日17时，全
国已收获冬小麦面积1.86
亿亩，收获进度达61%。
日机收面积2170万亩，当
日投入小麦联合收割机
28.9万台。安徽麦收进入
尾声，河南进度过九成，
江苏进度过半，山东进度
过两成。

安徽相关部门以小麦
籽粒含水量为重点，分区
域、分地块精准研判，组
织农机、农技人员下沉生
产一线，开展指导服务；
江苏强化农机调度，备足
备齐、科学调配联合收割
机等急需机具，有序组织
农机手开展作业……麦
熟一晌，各主产区全力抢

这是4月12日拍摄的浙江诸暨市暨南街道沿江新村
景色（无人机照片）。

2003年6月，浙江省委启动实施“千村示范、万村整
治”工程（以下简称“千万工程”）。从全省4万个村庄中
选择1万个左右的行政村进行全面整治，把其中1000
个左右的中心村建成全面小康示范村。20年来，“千万
工程”久久为功、扎实推进，造就浙江万千美丽乡村，
造福万千农民群众，成效显著、影响深远。2018年9
月，“千万工程”被联合国环境规划署授予最高环保荣
誉——“地球卫士奖”。

全国已收获冬小麦面积1.86亿亩

新华全媒＋丨“千万工程”二
十年造就万千美丽乡村收，确保不误农时，组建了

6000多支农机应急作业
服务队伍，帮助小散偏地
块和有困难的农户进行相
关作业。

据中国气象局预报，未
来几天麦收区大部以晴
好天气为主，利于抢收抢
晒。农业农村部有关负责
人表示，各地要持续做好
农机调度，抓住有利天气
加快收获进度，确保适收

快收、应收尽收，因地制
宜做好已收小麦烘干晾晒
和通风储存工作。同时，
紧抓农时及有利墒情，高
效推进收种衔接，确保成
熟一块、收获一块、播种一
块。要组织开展巡回技术
指导，紧抓机具状态良好、
机手操作规范两个关键，
努力提高机收作业质量减
损失、提升机播作业质量
促单产。

6月10日拍摄的2023全球人工智能技术大会一角。
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аКтуално

илен ръст за пър-
вите четири месе-
ца като стойност 
отбеляза износът 
на китайски фото-
волтаични проду-

кти, сочи статистика на Ми-
нистерството на промишле-
ността и информационните 
технологии.

В числово изражение той 
е бил 19,35 милиарда долара, 
или 18,9% повече от същия 
период на миналата година.

Същевременно от март до 
април фотоволтаичната ин-
дустрия в Китай е работила с 
високи темпове. През периода 

итай разработва 
космически ко-
раб от следващо 
поколение, кой-
то ще разполага 
с места за седем 

души, разкри космическата 
агенция на страната.

Новият модел ще е по- 
просторен от триместния 
кораб и може да превозва 
повече товари и повече чле-
нове на екипажа, което ще 
допринесе за разширяване 
на космическите полети и 
отваряне на нови области, 
като например космическия 
туризъм. Това заяви Джоу 
Дзиенпин, главен дизайнер 
на Китайската агенция за 

Силен ръст в износа на 
китайски фотоволтаици

Китай с нов седемместен 
пилотиран космически кораб

С

К

производството на полисили-
ций се е увеличило със 72,1% 
на годишна база, докато това 

на силициеви пластини е на-
раснало със 79,8% според ми-
нистерството.

пилотирани космически по-
лети.

В процес на разработка е 
и нова ракета носител. Спо-
ред Джоу тя е проектирана 

да има по-голяма тяга при 
излитане, компоненти за 
многократна употреба и 
по-голяма площ за полез-
ни товари.

еотдавна в Пе- 
кин бе пред-
ставено първо-
то издание на 
списанието „Ау-
дио-визуален Ки- 

тай“ (China Audio-Visual)  
от национално ниво, кое-
то заедно със списанията 
„Телевизионно проучва-
не“ и „Международна ко-
муникация“ образува гру-
пата от академичните спи-
сания на Китайската ме-
дийна група (КМГ). На це-
ремонията по издаването 

на списанието присъства-
ха Уан Сяоджън, замест-
ник-директор на КМГ, и 
представители от редица 
държавни институции.

Новото списание ще се 
фокусира върху световна 
информация на аудио-визу-
алните предприятия, както 
и най-новата техника, авто-
ритетни данни и работни 
казуси в сферата, за да се 
предостави платформа за 
обмен между специалисти-
те и колегите в аудио-ви-
зуалната област. 

аскоро в Хин-
ганските пла-
нини, които 
се намират в 
най-северната 
китайска про-

винция Хъйлундзян, бе-
ше сниман един екземпляр 
от смятания за изчезнал 
вид сибирски тигър. Ка-
дрите бяха намерени на 30 
май, когато изследовател-
ски екип сортира инфор-
мацията, събрана от техни-
те инфрачервени камери. 

Сибирските тигри са 
били широко разпростра-
нени в Североизточен Ки-
тай в началото на 20-и век, 
като Хинганските плани-
ни са едно от основните им 
местообитания. От 1976 г.  
обаче се смята, че този живо- 

тински вид вече е изчезнал. 
През декември 2021 г. мест-
ни изследователи откри-
ха отпечатъци от женски 
сибирски тигър по време 
на теренното си проучва-
не там, отбелязвайки пър-
вата поява на следите на 
редкия вид в планинския 
район от повече от пет де-
сетилетия. Сегашните ка-
дри показват положително-
то възстановяване на попу-
лацията на тигъра. 

Сибирските тигри, из-
вестни още като амурски 
или манджурски тигри, са 
едни от най-застрашените 
животни в света. Те живе-
ят главно в Източна Русия, 
Североизточен Китай и се-
верната част на Корейския 
полуостров.

КМГ публикува първото 
национално списание 
„Аудио-визуален Китай“

Сибирски тигър, 
смятан за изчезнал, 
беше забелязан в 
Хинганските планини

Н

Н

Подкрепяме изцяло 
инициативите на Китай 

иждам възмож-
ности за по-ната-
тъшно развитие 
на отношенията 
между Китай и 
Босна и Херце-

говина. Нашите страни се 
подкрепят на международ-
ната сцена и в многостран-
ни рамки. Това заяви в ин-
тервю за КМГ председател-
ката на Председателството 
на балканската република 
Желка Цвиянович.

„През 2021 г. китайски 
компании дойдоха в Сарае-
во, благодарение на което 
трамвайната мрежа в гра-
да се обновява. Това е пър-
вият подобен проект на ки-
тайски фирми в Европа и 
най-големият инфраструк-
турен в града за последни-
те десетилетия“, посочи тя.

Босна и Херцеговина е 
една от европейските стра-
ни, която първа реагира  
на китайската инициатива 

В

„Един пояс, един път“. Вя-
търният парк „Ивовик“ 
е знаков проект в ней- 
ните рамки. 

„Благодарение на тези 
инвестиции реализирахме 
редица съвместни проекти, 
например ТЕЦ „Станари“. 
В момента се планират и 
други съвместни проекти в 
енергетиката. През послед-
ните години компании от 

Босна и Херцеговина изна-
сят вино, етерични масла и 
други продукти за Китай. 

Подкрепяме изцяло по-
детите от Китай инициати-
ви за насърчаване на све-
товната стабилност, разви-
тие и сътрудничество, защо-
то светът се нуждае от мир, 
ред, координирани отноше-
ния и взаимодействие“, ка-
за още Цвиянович. 
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Коментари

К

А

итайският прези-
дент Си Дзинпин 
произнесе неот-
давна в Пекин 
основна реч на 
симпозиум за 

културното наследство на 
Китай. Речта на китайския 
президент обобщи и изтък-
на забележителните харак-
теристики на китайската 
цивилизация, подчерта зна-
чението на интегрирането 
на основните принципи на 
марксизма с традиционната 
китайска култура и поста-
ви основната задача за из-
граждане на съвременната 
цивилизация на китайска-
та нация. В нея президентът 
даде насоки за изковаване 
на нова глава в социалисти-
ческата култура с китайски 
характеристики в нова ис-
торическа отправна точка, 
коментира англоезичното 
китаско название „Чайна 
дейли“.

Изданието посочва, че 
в тази реч Си Дзинпин 
представя поредица от но-
ви идеи, нови перспекти-
ви и нови преценки за кул-
турното изграждане, насър-
чавайки творческата тран-
сформация и иновативното 
развитие на традиционната 
китайска култура. 

Неговият важен дискурс 
за съчетаването на основ-
ните принципи на маркси-
зма със специфичните ре-
алности на Китай и тради-
ционната китайска култура 
и неговата поредица от важ- 
ни дискурси за наследява-
нето и насърчаването на 
китайската култура и стре-
межа да се изгради съвре-
менната цивилизация на 
китайската нация, показа-
ха широка визия и науч-
на строгост, изтъква „Чай-
на дейли“. 

В речта си президентът 
Си посочи, че китайската ци- 

вилизация има изявените 
характеристики на прием-
ственост, иновации, един-
ство, приобщаване и мир. 
Тези „пет забележител-
ни характеристики“ фун-
даментално определят, че 
китайската нация неизбеж-
но ще следва собствения 
си път. Дългогодишната 
китайска цивилизация е 
подхранвала скъпоценни-
те духовни качества на ки-
тайската нация и е култи-
вирала възвишените цен-
ности, преследвани от ки-
тайския народ.

Си многократно е под-
чертавал необходимостта 
от съчетаване на основни-
те принципи на марксизма 
със специфичните реално-
сти на Китай и с тради-
ционната китайска култу-
ра. По време на симпози-
ума той направи изчерпа-
телно и задълбочено изло-
жение на така наречената 

втора комбинация и посо-
чи, че предпоставката на 
тази „комбинация“ е вза-
имна съвместимост, а ре-
зултатът е взаимно пости-
жение, което е втвърди-
ло основата за модерни-
зационния път на Китай, 
отворило е пространство 
за иновации и консоли-
диране на културната су-
бективност.

„Цивилизацията е като 
вода, подхранваща всичко 
безшумно. По време на но-
вото пътуване ние трябва 
дълбоко да приложим ва-
жните изявления, напра-
вени от президента Си по 
отношение на наследството 
и развитието на културата, 
което ще влее мощна кул-
турна храна и духовна си-
ла в изграждането на сил-
на нация и ще подмлади 
китайската нация“, изтък-
ва в заключение в. „Чай-
на дейли“.

ко настояваме 
НАТО да разши-
ри спектъра и ге-
ографията си, ще 
направим голя-
ма грешка. Това 

е заявил френският прези-
дент Еманюел Макрон, ци-
тиран от „Файненшъл тай-
мс“. Според изданието, ци-
тиращо също осем експер-
ти, запознати със ситуаци-
ята, тази позиция на Па-
риж усложнява обсъждано-
то от месеци в рамките на 
Алианса създаване на пър-
вия аванпост на Алианса 
в Азиатско-тихоокеанския 
регион.

В коментар за забележ-
ките на Макрон говорите-
лят на китайското Външно 
министерство Уан Уънбин 
ги определи на пресконфе-
ренция като „отрезвяващи 
и смели“. 

„Страните тук са про-
тив появата на военни бло-
кове в региона. Те не при-
ветстват настъплението на 
НАТО в Азия. Те не ис-
кат повторение на блоко-
вата конфронтация в Азия. 
И със сигурност няма да 
допуснат да се случи нито 
студена, нито гореща вой-
на в Азия“, подчерта гово-
рителят.

„Азия се намира извън 
географския обхват на Се-
верния Атлантик и няма 
нужда от НАТО. Видяхме 
обаче, че съюзът се стреми 
да тръгне на изток, намес-
вайки се в регионалните 
дела и подклаждайки бло-
кова конфронтация. Какво 
всъщност прави НАТО?“, 
попита говорителят.

В интервю за CNN през 
май японският външен ми-
нистър Йошимаса Хаяши 
каза, че страната му не е 
договорен член на Али-
анса, но планът за откри-
ване на негов офис в То-
кио изпраща послание, че 

азиатско-тихоокеанските 
партньори „се ангажират 
по много стабилен начин“ 
с НАТО. 

Уан Уънбин обаче посо-
чи на пресконференцията, 
че НАТО трябва да си да-
ва ясна сметка за своите 
действия, както и че Япо-
ния също трябва да напра-
ви правилната преценка, 
която е в съответствие с 
регионалната стабилност и 
интересите на развитието, 
и да не прави неща, кои-
то  рушат доверието меж-
ду държавите или вредят 
на мира в Азиатско-тихо-
океанския регион.

Гради се съвременна цивилизация  
на китайската нация

Китай приветства изказване на Макрон против 
присъствието на НАТО в Азиатско-тихоокеанския регион

страницата подготви  
Любомир михайЛов

Си Дзинпин 
обобщи и изтъкна 
забележителните 
характеристики 
на китайската 
цивилизация, 
подчерта 
значението на 
интегрирането 
на основните 
принципи на 
марксизма с 
традиционната 
китайска култура

Еманюел Макрон: 
Западът ще направи 
„голяма грешка“, 
ако настоява 
за аванпост на 
наТо в азиатско-
тихоокеанския 
район

П
редлагането на 
рози от Еква-
дор на борсата 
за цветя в Гуан- 
джоу не успява  
да посрещне тър- 

сенето. Куба и други ла-
тиноамерикански страни 
откриват една след дру-
га магазини в китайски 
платформи за електронна  
търговия. 

Телешкото месо от Ла-
тинска Америка продължа-
ва да навлиза активно на 
китайския пазар… Всичко 
това стана възможно бла-
годарение на инициатива-
та „Един пояс, един път“, 

коментира Радио Китай за 
чужбина.

Интересът на страни-
те от Латинска Америка 
за участие в „Един пояс, 
един път“ продължава да 
се повишава. Неотдавна, по 
време на визитата на ми-
нистъра на икономиката на 
Аржентина Серхио Томас 
Маса в Китай, двете стра-
ни договориха план за съ-
трудничество в рамките на 
„Един пояс, един път“. То-
ва е поредният значим ре-
зултат след присъединява-
нето на южноамериканска-
та страна към инициати-
вата през февруари 2022 г., 

отбелязва медията и доба-
вя, че това показва готов-
ността на Латинска Аме-
рика да задълбочава връз-
ките си с Китай в бъдеще.

Неотдавна в Макао бе 
закрит 9-ият форум за ин-
фраструктурно сътрудни-
чество между Китай и 
страните от Латинска Аме-
рика и Карибите, по повод 
на който латиноамерикан-
ски медии писаха, че ини-
циативата „Един пояс, един 
път“ свързва Китай и оста-
налата част на света чрез 
огромна инфраструктурна 
мрежа, а Латинска Амери-
ка също е част от нея. 

В продължение на де-
сет поредни години Китай 
е вторият по големина тър-
говски партньор на Латин-
ска Америка. През 2022 г. 
стокообменът на КНР със 
страните от този регион е 
достигнал рекордните 485,79 
милиарда долара. Преки-
ят положителен ефект от 
„Един пояс, един път“ е уве-
личение на стокообмена, а 
латиноамериканските стра-
ни извличат дивиденти от 
китайския икономически 
растеж, посочва Радио Ки-
тай за чужбина.

„Един пояс, един път“ открива възможности  
за Латинска Америка

Латиноамерикански 
медии писаха, че 
инициативата „Един 
пояс, един път“ 
свързва китай и 
останалата част на 
света чрез огромна 
инфраструктурна 
мрежа
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приятели

Над 20 уникални и атрактивни събития  
в „Лято с китайската култура в България“

многобройните  
си интересни и 
привлекателни 
прояви в продъл-
жение на два ме-
сеца тази иници-

атива, организирана от по-
солството на КНР и Ки-
тайския културен център в 
София и с активното съдей-
ствие на български партньо-
ри, със сигурност ще при-
влича вниманието на мно-
гобройните приятели на го-
лямата азиатска страна в 
България.

В началото на инициа-
тивата, която явно ще бъ-
де голям празник за бъл-
гаро-китайското приятел-
ство и неговото развитие 
и задълбочаване, посланик 
Дун Сяодзюн представи на 
пресконференция нейните 
най-важни прояви и значе-
ние за укрепване на кул-
турните и човешки връзки 
между Китай и България. 
Богатата програма на „Ля-
то с китайската култура в 
България“ включва харак-
терни за Китай културни 
традиции, артистични изя-
ви и наука. Тя предлага  му-
зикален концерт в изпълне-
ние на китайския контрате-
нор Сяо Ма, първия у нас  
Фестивал на драконовите 
лодки, демонстрации на ча-
ени церемонии, изложба на 
вълшебното изкуство на ча-
ени чаши, музейни  проя-
ви, лекция за китайското из-
куство и джаз музика, ки-
тайско етно и фолклорно из-
куство, представяне на ки-
тайски съвременни танци. 
Събитията са много, над 20, 
и всяко едно от тях е уни-
кално и ще бъде незабрави-
мо преживяване за участва-
щите в тях българи. 

На 20 юни ще бъде от-
крита изложбата „Покана 
за вълшебство – изкуството 
на чаените чаши“. Ще бъ-
дат представени керамични 
изделия, изготвени от спе-
цифична лилава глина от 
региона Исин и изпечени в 
специални дървени пещи. 
Включен е също и небезиз-
вестният бял китайски пор-
целан със сини шарки, как-
то и порцелан, получен при 
реакцията на сода с висо-
ката температура на пещта.

С

културните отношения 
играят важна роля 
в двустранните 
отношения на китай 
с България, каза по 
повод на започналото 
на 6 юни първо „Лято с 
китайската култура в 
България“ посланикът 
на китайската 
народна република в 
нашата страна негово 
Превъзходителство 
посланик Дун Сяодзюн. 

На 21 юни  е концертът 
на китайската група Ling 
Remix, наречен „Очарова-
ние от Китай“, микс от ет-
но музика и поп ритми.

На 21 и 22 юни в Ки-
тайския културен център ще 
има серия от събития под 
мотото „Чай за хармония – 
културен салон“ и прожек-
ция на документални фил-
ми на пътешественика Си-
меон Идакиев.

На 23 юни е насрочена 
среща на български и ки-
тайски фирми за производ-
ство на чай с цел културен 
обмен.

На 24 и 25 юни на езе-
рото в Панчарево край Со-
фия ще се проведе първият 
по рода си в България Фес-
тивал на драконови лодки. 
Тези лодки са изключител-
но красиви, а състезания-
та с тях са много вълнува-
щи, развлекателни и атрак-
тивни за участниците и за 
зрителите. Всяка лодка се 
състои от художествено из-
работена глава на дракон, 
тяло, покрито с люспи, и 
опашка. Лодките са 12-мет-
рови, т. е. колкото е дължи-
ната на един тир. Отборът е 
от 22-ма души, от които 20 
гребци, един викач и един 
кормчия. Има лодки и за 
по 10 гребци“. Тези подроб-
ности разказа  по време на 
подготовката на фестива-
ла Влад Гицоайка – пред-
ставител на „Маутай Бъл-
гария“, учредител на сдру-
жение „Фестивал „Драконо-
ви лодки“ и председател на 
управителния съвет.  

Състезанията с тези лод-
ки винаги се провеждат под 
формата на фестивал, в кой-
то има богата съпътстваща 
програма с много забавле-
ния, музика, танци, вкусна 
храна, гурме кътове, детски 
игри, арт базар – подобно 
на типичен български на-
роден събор. В едно състе-
зание могат да участват по 

емоционален резонанс, под-
черта дипломатът. „Надеж-
дата е този културен сезон 
да създаде пространство, в 
което да можем да изживе-
ем и споделим културата за-
едно, чрез взаимно възпри-
ятие, взаимно разбиране и 
комуникация, да се наблю-
даваме един друг от дистан-
ция и да насърчаваме вза-
имното уважение, взаим-
ното признание и оценка, 
взаимното учене и споде-
ляне на опит, съвместно-
то съществуване на разно-
образието.“ Това каза по-
сланик Дун, според когото 
китайската култура е ярка 
като звезда от небосклона, 
необятна като безкрайното 
море. „Това, което този кул-
турен сезон може да пред-
стави, е само една капка от 
океана. Ще вложим сърцата 
си във всяко едно събитие. 

такива състезания и в дру-
ги градове на страната. То-
ва е много популярен спорт 
в Азия. Специфичното е, 
че тези състезания са по-
вече масов спорт, откол-
кото спортни състезания. 
Има различни видове лод-
ки – традиционни, такива, 
които са само за четири-
ма гребци или пък за 40“, 
обясни Мартин Маринов, 
олимпийски медалист по 
кану-каяк и технически ди-
ректор на Международната 
кану федерация.

През 2025 г. в Русе ще се 
проведе Световно първен-
ство по драконови лодки.

Всички тези разнообраз-
ни и разнородни събития 
в рамките на „Лято с ки-
тайската култура в Бълга-
рия“ не са просто културна 
възстановка на древността, 
а интеграция на традицион-
ната китайска култура и мо-
дерната естетика. Те са ди-
алог на двустранни, меж-
дучовешки отношения и 
култура, обмен между Ки-
тай и България“, посочи в 
словото си посланик Дун 
Сяодзюн. Истинската сила 
на културата се крие в ней-
ната способност да докосва 
духовния свят на хората и 
да предизвиква духовен и 

Гуан Син, който е кул-
турен съветник при посол-
ството на Китай в Бълга-
рия, обясни, че Драконови-
ят фестивал е един от чети-
рите традиционни китайски 
празника. Китайската стра-
на е осигурила общо 12 дра-
конови лодки. Фестивалът 
на драконовите лодки дати-
ра отпреди повече от 2500 г.  
не само в Китай, но и в Да-
лечния изток, както и в дру-
ги азиатски държави“, ка-
за Дай Ин, културно аташе 
при посолството на Китай. 
А в наши дни такива фес-
тивали се провеждат в Ню 
Йорк, Лондон и Франкфурт 
на Майн, както и в градо-
ве в Африка и Латинска 
Америка.

„До момента преди фес-
тивала в България има-
ше само шест такива лод-
ки.  Две на Панчарево, две  
във Видин, и две – в Пло-
вдив. „Планираме догоди-
на да имаме пет или шест 

И се надяваме, че незави-
симо дали е стихотворение, 
снимка, филм, музикално 
произведение, танц, ще мо-
жем да предоставим уника-
лен поглед, чрез който всеки 
да бъде докоснат от Китай 
и от китайската култура.“

Аташето в Културния от-
дел на китайското посол-
ство Дай Ин споделя в спе-
циално издадената стилна 
и съдържателна брошура с 
програмата на „Лято с ки-
тайската култура в Бълга-
рия“: „Китайската култура 
носи очарованието и блясъ-
ка на минало и настояще. 
Тя има дълбоки корени и 
богата история, тя е всеоб-
хватна и приобщаваща. Ки-
тайската култура е елитар-
на и същевременно масо-
ва, а това дава възможност 
на хора с различен естети-
чески вкус да се наслажда-
ват на нейните форми. Чрез 
настоящите събития може, 
макар и малко, да открех-
нем прозореца към необят-
ната китайска култура. Ние 
горещо се надяваме българ-
ските ни приятели да бъдат 
не само наблюдатели, а и 
участници в този двустра-
нен културен обмен“.

Н. Пр. посланикът на КНР в България Дун Сяодзюн представи на пресконференция най-важни 
прояви на започналото „Лято с китайската култура в България“ 

Богатата разнообразна 
програма на „Лято с китайска 

култура в България“ ще 
продължи почти два месеца

На 24 и 25 юни на езерото в Панчарево край София 
ще се проведе първият по рода си в България 

Фестивал на драконови лодки

100 отбора и около 2200 със-
тезатели. За победителите 
са осигурени златни и сре-
бърни купи с формата на 
дракон, както и медали за 
всеки участник, който се е 
включил и спечелил едно 
от първите три места, каза 
Гицоайка.
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Производителите на автомобили отчитат растеж 
въпреки „неравностите по пътя“ в сектора

КНБ изрази увереност, че 
страната ще постигне целите 
си за икономически растеж

егативните влияния от 
такива „вирусни кампа-
нии“, които бяха започ-
нати през февруари от 
някои по-малко популяр-
ни марки, главно с цел 

изчистване на запаси, все още не са 
напълно изчезнали. Някои потен-
циални потребители все още въз-
приемат отношението „да изчакаме 
и да видим“, заяви Чън Шъхуа, за-
местник генерален секретар на асо-
циацията. Това се отразява в про-
дажбите на пътнически превозни 
средства с бензинов двигател, кои-
то са били 985 000 бройки. Въпре-
ки че това е увеличение с 65,2% на 
годишна база, този показател все 
пак е много по-нисък от средното 
ниво на сектора – 82,7%. 
Това означава, че растежът на сек-
тора за пътнически автомобили е 
задвижен главно от колите с нови 
енергийни източници, главно елек-
тромобили, като този сектор отчи-
та значителен растеж през същия 

итай има увере-
ността, способ-
ността и услови-
ята да постигне 
очакваните цели 
за икономически 

растеж, каза И Ган, управи-
тел на Китайската народна 
банка (КНБ), по време на 
симпозиум в Шанхай.

По думите му, „централ-
ната банка поддържа разум-
ната парична политика на 
страната по-целенасочена и 
ефективна от началото на 

тази година“, с което под-
крепи икономическото въз-
становяване и растежа.

И Ган изрази очаквания 
темпът на растеж на БВП 
през второто тримесечие 
да бъде сравнително висок, 
както и да се повиши посте-
пенно индексът на потреби-
телските цени – основният 
измерител на инфлацията. 
За да се справи с възмож-
ни негативни ефекти, по-
сочи управителят, банката 
ще продължи да прилага 

„прецизно и ефективно раз-
умна парична политика, ка-
то същевременно укрепва 
антицикличното приспосо-
бяване, ще подкрепя реал-
ната икономика, ще насър-
чава заетостта и поддържа 
валутата и финансовата ста-
билност“.

Същевременно И Ган 
заяви, че са нужни пове-
че усилия за оптимизира-
не на финансовите услуги 
и засилване на финансова-
та подкрепа за слаби звена 

Н

К

достигнали 200 000 бройки. GAC и 
Dongfeng са на следващо място, дос-
тавяйки 45 000 и 32 000 бройки рес-
пективно през същия месец. 

Сред стартъпите компанията Li 
Auto се класира на първо място с 
продажби от 26 000 бройки през ап-
рил, което е увеличение с 516% на 
годишна база. Това е единственият 
стартъп, който е включен в 10-те 
най-добри производители на елек-
тромобили.

Нарастващата популярност на 
електромобилите помага като ця-
ло на продажбите на автомобили 
през април. През миналия месец 
SAIC, най-големият китайски произ-
водител на автомобили по отноше-
ние на продажби, е доставил 373 949  
бройки, което е увеличение със 
124,5% в сравнение със същия пе-
риод на 2022 г.

Great Wall Motors е продала 93 107  
автомобила през април, което е уве-
личение със 73,14% на годишна ба-
за, заяви представител на компани-
ята, базирана в провинция Хъбей. 
Сред тях 14 863 са електромобили, 
което представлява скок от 284,05% 
на годишна база. Много пъти ком-
панията е представяла своите сери-
озни намерения към електрифика-
ция на гамата автомобили и разви-
тие на технологиите в тази посока. 
Като най-големият китайски про-
изводител на SUV и пикапи през 

месец, коментира още Чън.
Според статистиката на асоциа-

цията продажбите на електромоби-
ли като цяло скача до 636 000 брой-
ки през април, което е увеличение 
със 110% на годишна база и заемат 
29,5% от продажбите на китайски 
автомобили през този месец. Про-
дажбите в този сектор за първите 
четири месеца от годината възли-
зат на 2,22 милиона бройки, кое-
то е увеличение с 42,8% на годиш-
на база. Асоциацията прогнозира, 
че продажбите на електромобили 
през 2023 г. ще достигнат 9 милиона 
бройки. За сравнение, през 2022 г. в 
Китай бяха продадени 6,9 милиона 
бройки електрически автомобили.

Водещи производители на елек-
тромобили отчитат увеличение на 
продажбите си през април. BYD е 
продала повече от 210 000 автомо-
била само за един месец, което е 
увеличение с 98,5% на годишна ба-
за, укрепвайки позицията си като 
най-голям производител на елек-
трически превозни средства в стра-
ната. На второ място е Tesla със  
76 000 продадени автомобила през 
същия месец.

Други водещи производители на 
автомобили също отчитат увели-
чение на продажбите. През април 
SAIC са продали 66 000 електромо-
била, с което общите им продаж-
би през първите четири месеца са 

април, Great Wall Motors представи 
повече от 30 тежки модела в шоу 
за автомобили в Шанхай, полови-
ната от които бяха електромобили.

Китайският износ на автомобили 
също продължи да расте. През ап-
рил производители на автомобили 
доставиха на чуждестранните паза-
ри 376 000 бройки автомобили, кое-
то е увеличение със 170% на годиш-
на база и ръст от 3,3% в сравнение 
с март. Общият износ през първи-
те четири месеца е достигнал 1,37 
милиона бройки, което е увеличе-
ние с 89,2% на годишна база. Мно-
зинството от тях бяха пътнически 
автомобили – 1,14 милиона бройки.

На 11 май Главното митниче-
ско управление заяви, че от януа-
ри до април износът на автомобили 
е бил на стойност 204,5 милиарда 
юана (29.52 милиарда щатски дола-
ра), което е увеличение със 120,3% 
в сравнение със същия период на 
миналата година.

През април SAIC е изнесъл 89 643  
автомобила, с което общите й про-
дажби за първите четири месеца на 
2023г. са 346 686 бройки, което е уве-
личение с 64 99% в сравнение със 
същия период на 2022 г. SAIC оч-
аква общият му износ да достигне 
1,2 милиона бройки тази година. За 
сравнение през 2022 г. той е изне-
съл 1,02 милиона бройки. Европа, 
Близкият изток и Мексико са сред 
неговите основни пазари.

През април продажбите на Great 
Wall Motors на пазарите в чужбина 
са достигнали 21 814 бройки, което 
е увеличение със 182% на годиш-
на база и заемат 23,43% от общи-
те доставки. От компанията заяви-
ха, че са подписали споразумения с 
представителства от десетки страни 
в провелото се през април Шанхай-
ско изложение за автомобили през 
2023 г., с което и занапред разши-
ри глобалния си обхват. 

През април Great Wall Motors пус-
на модели автомобили с нови енер-
гийни източници във Филипините 
и Бразилия. От компанията заяви-
ха, че по-късно тази година плани-
рат да навлязат и на други пазари, 
включително Сингапур, Камбоджа 
и Виетнам. 

През април производителите 
на автомобили отчитат скок на 
продажбите в сравнение със 
същия период на миналата година. 
Водещата търговска асоциация на 
страната обаче заяви, че трябва 
да се положат повече усилия за 
възстановяване на най-големия 
пазар за автомобили в света. 
Според статистическите данни, 
представени от Китайската 
асоциация на производители на 
автомобили на 11 май, повече от 
2,13 милиона автомобила са били 
произведени през април и са били 
продадени 2,16 милиона бройки, 
което представлява увеличение 
съответно със 76,8% и 82,7% на 
годишна база. Тези скокове са 
резултат от сравнително ниската 
основа на същия месец на миналата 
година, когато пандемията от 
COVID-19 спря производството в 
големите градове, включително 
град Чанчун, провинция Дзилин, и 
град Шанхай. Обаче в сравнение 
с миналия месец (март 2023 г.) 
производството и продажбите са се 
понижили със 17,9% и 11,9%. Това 
идва като резултат от голямото ниво 
промоции и реклами в сектора, 
които Китайската асоциация на 
производителите на автомобили 
дори нарече „ирационални“.

като частни малки и ми-
кропредприятия, съживя-
ване на селските райони, 
както и за индустрии, кои-
то водят до стабилизиране 
на заетостта, като сектора 
на услугите.

Подкрепата за финан-
сиране в ключови области 

като научно-технологични 
предприятия и зелено раз-
витие ще бъде засилена, ка-
за И Ган, добавяйки, че цен-
тралната банка ще задълбо-
чи реформата и отварянето 
на финансовия пазар и ще 
оптимизира трансгранични-
те политики за юана.
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акто от гледна 
точка на Китай, 
така и от светов-
на река Хуанхъ 
подхранва една 
велика цивили-

зация. Тя е важен символ 
и основен източник на ки-
тайската цивилизация и на 
китайския народ заради кул-
турните си характеристики 
като приемственост и при-
общаване.

Хуанхъ е източник и 
символ на китайската 

цивилизация
Хуанхъ е втората по го-

лемина река в Китай, но 
изворът й е много малък, 
както и количеството вода. 
Обемът й достига само 1/20 
от този на река Яндзъ. За-
що въпреки това я наричат 
„река майка на китайската 
нация“?

От древни временна 
Хуанхъ е източник на ки-
тайската цивилизация и зае-
ма важна място в развитие-
то й. В писани преди хиля-
долетия книги като „Шан-
хайдзин“ се казва, че изво-
рът на река Хуанхъ е в пла-
нината Кунлун, а в „Шан-
шу-Ю Гун“ за първи път на 
картата на Древен Китай се 
локализират географските 
координати на река Ю (до-
лното течение на Хуанхъ). 
В историческите хроники 
“Ханшу“ Хуанхъ е почита-
на като най-важната река в 

К

Откриването на множе-
ство представителни нео-
литни културни обекти ка-
то Мадзя‘яо, Цидзя и Ян-
шао в басейна на Хуанхъ са 
първоначални форми на ки-
тайската цивилизация. Ре-
ката е източник на цяла-
та китайска цивилизация, 
а „най-ранният Китай“ се 
появява на мястото на ру-
ините „Ърлитоу“ в Лоян. В 
продължение на три хиля-
долетия в петхилядолетна-
та  история на Китай ба-
сейнът на Хуанхъ е поли-
тически, икономически и 
културен център на стра-
ната. Районът Джонюен в 
средното и долно течение 

Хуанхъ – реката майка  
на китайската нация

Китай. Това означава, че тя 
се радва на уникален исто-
рически статут сред седем-
те основни водни системи 
в страната.

Раждането на цивилиза-
цията по същество е резул-
тат от първата технологична 
революция на човечеството. 
Хуанхъ е реката с най-го-
леми възможности в света 
за оформянето на равнини. 
Двата й бряга и голяма алу-
виална ветрилообразна рав-
нина в Северен Китай, об-
разувана след наводнения-
та, са най-подходящите мес-
та за селскостопанска рево-
люция, полагайки солидна 
географска основа за раж-
дането и развитието на чо-
вешката цивилизация.

Завоят Цянкун в окръг Йонхъ

Карта на реката Хуанхъ
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на реката разполага с пре-
възходни природни условия 
и се превръща в основна 
зона за много династии за 
изграждането на столици-
те им.

В същото време много 
от най-представителните от-
лични културни традиции 
на Китай са се родили и 
развили именно в басейна 
на Хуанхъ, например земе-
делските технологии, астро-
номията, календарът, мате-
матиката и др. Всички те 
са израз на една напредна-
ла в материално отноше-
ние култура в древния свят. 
Известните „четири големи 
изобретения на Китай“ съ-
що са се появили тук и са 
оказали значително и дъл-
боко влияние върху човеш-
ката цивилизация.

Мистериозните схеми 
„хътулошу“, съдържащи 
дълбоки принципи за кос-
моса и астрологията, из-
вестни като „космически 
магически куб“, формира-
нето на теоретичната сис-
тема „Джоу-и“, както и по-
явата и развитието на кон-
фуцианството се случват 
най-вече в басейна на Ху-
анхъ и оформят основни-
те характеристики на ки-
тайската цивилизация, оказ-
вайки дълбоко влияние вър-
ху националната психология 

и характера на китайците. 
Такива са и древните кни-
ги като „Шъдзин“, „Идзин“, 
„Шаншу“, „Чунциу“, „Ли“, 
както и „Луню“, „Модзь“ и 
много други.  Всички те са 
оказали и продължават да 
оказват дълбоко влияние 
върху поколения китайци.

Хуанхъ е важна за 
повишаване на културното 

самочувствие на 
китайската нация

Река Хуанхъ е с благо-
приятно историческо разпо- 

ложение за произхода и из-
точника на китайската ци-
вилизация. Тя оказва силно 
влияние върху целия про-
цес на формирането и раз-
витието й. Реката и появи-
лата се по бреговете й кул-
тура имат важно значение 
за укрепването на култур-
ното самочувствие на на-
цията.

Ранните цивилизации и 
култури на династиите Ся, 
Шан и Джоу в басейна на 
Хуанхъ са се интегрирали. 
На тази основа се формира 

формирайки система със 
световно влияние.

Хуанхъ е духовен символ, 
който утвърждава 

чувството за общност на 
китайската нация

Басейнът на Хуанхъ е 
уникален географски цен-
тър за обмен и взаимо-
действие между земеделска-
та и номадската цивилиза-
ция, както и на различни-
те етнически групи. Той е 
и важно регионално прос-
транство за формиране на 

общността на китайската 
нация, интегрирайки раз-
нообразните култури. Такъв 
модел е резултат от сблъсъ-
ци, миграция, обмен и сли-
ване на земеделските и но-
мадски цивилизации на те-
риторията на Китай и дори 
в Евразия.

Културата по поречието 
на Хуанхъ насърчава разви-
тието на китайската циви-
лизация със своите харак-
теристики на интеграция и 
поглъщане, демонстрирайки 
силната приобщаваща спо-
собност на китайската на-
ция, натрупвайки и насле-
дявайки богати колектив-
ни спомени. 

Обменът и интегра- 
цията на земеделската и 
номадската цивилизация,  
културата на Джунюен и 
източната и западната кул-
тура по басейна на Хуан-
хъ оформят важна про- 

Водопадът Хукоу  

Устието на Жълтата река

Град Ланджоу е един от големите 
градове край Жълтата река

концепцията за единство, 
центърът на което са ди-
настиите на територията на 
Джонюен. Този вид „обеди-
нение“ гарантира единство-
то на територията, полити-
ческата система, културна-
та центростремителна си-
ла и националното само-
чувствие.

С формирането на един-
на страна, съсредоточена в 
басейна на река Хуанхъ, 
селскостопанските и за-
наятчийски продукти, ка-
то коприната, порцелана и 
чая, древните технологии, 
четирите велики изобрете-
ния, класическите идеи на 
китайските мислители, кул-
турата и изкуството, с по-
мощта на икономически-
те и търговските дейнос-
ти, културния обмен и ди-
пломацията, се разпростра-
няват от Джонюан в окол-
ните райони и целия свят, 

странствено-времева сце- 
на за формирането и раз-
витието на разнообразен и 
интегриран модел на ки-
тайската нация, подхранват 
цялостния модел на разно- 
образна и интегрирана кул-
тура, както и социалното 
съзнание за „голямо един-
ство“ и изграждането на на-
ционална културна иден-
тичност за „общ корен“, 
подчертавайки уникалната 
духовна идентичност на ки-
тайската нация за търсенето 
и стремежа към хармония.
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Зеленото развитие на Китай е принос  
и за глобалния устойчив растеж

ова е един при-
мер за усилия-
та на Китай да 
подкрепя глобал-
ното устойчиво 
развитие през го-

дините. Втората по големи-
на икономика в света уве-
личи своите зелени площи 
у дома и допринесе за гло-
балния устойчив растеж, от-
белязва Синхуа.

КНР е пионер  
в зелените действия

От известно време се оч-
акваше по-добро качество 
на въздуха сред жителите 
на обвития в смог Северен 
Китай през зимата. 

През последното десети-
летие китайският президент 
Си Дзинпин поведе страна-
та в решителна борба срещу 
замърсяването, въвеждайки 
ефективни мерки, включи-
телно публикуване на план 
за действие за предотвратя-
ване и контрол на замър-
сяването на въздуха и уве-
личаване на доставките на 
чиста енергия. Качеството 
на въздуха е от решаващо 
значение за усещането на 
хората за щастие, каза Си 
в дискусия с националните 
законодатели от югозапад-
ната китайска провинция 
Гуейджоу през 2014 г.

Днес синьото небе се за-
връща и градските жите-
ли дишат значително по-
чист въздух. Плътността на 
PM2,5 в Китай е намаляла с 
57 процента от 2013 до 2022 
г., а емисиите на въглероден 
диоксид на единица БВП са 
намалели с 34,4 процента. 
Годишният брой на дните 
със сериозно замърсяване 
на въздуха в страната е на-
малял рязко с 92 процента.

„Китай ще даде приори-
тет на екологичната защи-
та, ще запази ресурсите, ще 
ги използва ефективно и ще 
преследва зелено и ниско-
въглеродно развитие“, ка-
за Си на 20-ия национален 
конгрес на Комунистиче-
ската партия на Китай ми-
налата година.

Години наред Китай от-
дава голямо значение на 
опазването на околната сре-
да с ангажимент за защита 
на природните ресурси. В 
резултат на десетилетия на 
усилия се появиха осезаеми 
постижения в залесяването, 

Т

влажните зони и опазването 
на биоразнообразието, кое-
то укрепи зелената репута-
ция на страната. Например 
в залесяването страната е 
създала най-обширната за-
лесена горска площ в све-
та, удвоявайки степента на 
покритие с гори от 12 про-
цента в началото на 80-те 
години на миналия век до 
24,02 процента през 2022 г.

Площта на залесяване-
то на страната достигна 
960 милиона му (64 мили-
она хектара) през послед-
ното десетилетие. Конста-
тация от 2019 г., публикува-
на в Nature Sustainability, по-
казва, че най-малко 25 про-
цента от разширяването на 
горите от началото на 2000-
те години в световен мащаб 
идва от Китай. Това показ-
ват сателитите на НАСА.

Гъстите гори също са 
се превърнали в значите-
лен източник на приходи за 
местните жители. Минала-
та година производствената 
стойност на китайската гор-
ска и пасбищна индустрия 
достигна около 1,18 трили-
она щатски долара, докато 
обемът на външната търго-
вия с горски продукти беше 
191 милиарда долара.

Неак Чандарит, директор 
на Изследователския център 
за морския Път на копри-
ната в Камбоджа от 21-ви 
век, приветства Китай като 

еКолоГия

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Животът на Максат абилгазиев, жител на Джанатас, малък град в Южен 
казахстан, се промени изключително много, откакто китайска компания 
построи вятърен парк там преди няколко години. агенция Синхуа разказва за 
33-годишния мъж, който някога е бил електроинженер в местна компания за 
фосфатни мини. Вярвайки, че бъдещето на казахстан е в чистата енергия, 
особено вятърната енергия, той напуска работа през 2020 г. и става стажант 
по вятърна енергия във вятърната ферма Джанатас. 
„нашите китайски приятели донесоха оборудване, инвестиции, технологии и 
опит в казахстан. Те също култивираха таланти за чиста енергия в нашата 
страна. Проектите за вятърна енергия създадоха работни места и данъчни 
приходи за Джанатас, връщайки града към живот“, каза абилгазиев, който е 
повишен в старши инженер по поддръжката.

Стимулират се иновациите 
в нисковъглеродното 

развитие
Китай трябва да работи 

за постигане на по-голяма 
самостоятелност и сила в 
науката и технологиите, на-
сърчаване на индустриал-
ната трансформация и мо-
дернизация, напредък в ко-
ординираното градско-сел-
ско и регионално развитие 
и насърчаване на зелено и 
нисковъглеродно икономи-
ческо и социално развитие, 
каза Си Дзинпин, когато се 
обърна към заключителна-
та среща на първата сесия 
на 14-ия Национален наро-
ден конгрес, националния 
законодателен орган през 
март.  През годините Ки-
тай приема развитието, на-
сочено към иновации, като 
движеща сила за икономи-
ческо развитие, помагайки 
на икономиката му да пре-
мине към екологичен и ви-
сококачествен растеж. Се-
га страната е най-големият 
производител на оборудва-
не за чиста енергия в све-
та. През 2021 г. стойността 
на продукцията на индус-
трията за пестене на енер-
гия и опазване на околната 
среда надхвърли 1,13 трили-
она долара.

Износът на Китай на три 
технологично интензивни 
зелени продукта, а имен-
но слънчеви батерии, лити-
ево-йонни батерии и елек-
трически превозни сред-
ства, регистрира ръст от 
66,9 процента през първо-
то тримесечие на тази го-
дина, показват официални 
данни. Заедно те доприне-
соха с 2 процентни пункта 
за общия растеж на износа 
спрямо 1,7 процентни пунк-
та за 2022 г.

„Ръстът на външната 
търговия на Китай през 
първото тримесечие е под-
крепен главно от нов износ, 
свързан с енергетиката“, ка-
за Джоу Маохуа, анализа-
тор в China Everbright Bank.

Според Китайската асо-
циация на производителите 
на автомобили продажбите 
на нови енергийни превоз-
ни средства (NEV) в Китай 
са се удвоили до 6,89 ми-
лиона единици през 2022 г., 
което представлява над ед-
на четвърт от общите про-
дажби на автомобили на 
най-големия автомобилен 
пазар в света.

„Скоростта на растеж 
тук е много по-бърза, от-
колкото в други региони на 
света“, каза Оливър Блуме, 
председател на Управител-
ния съвет на Volkswagen AG, 
добавяйки, че с високото си 
ниво на иновации Китай е 
жизненоважен двигател на 
темпото за цялата автомо-
билна индустрия.

През август миналата го-
дина Китай разкри план за 

лидер в зеленото развитие. 
„Китайското правителство 
вижда зеленото развитие 
и опазването на околната 
среда като основни прио-
ритети, затова тези стра-
тегии са интегрирани във 
всички планове за социал-
но-икономическо развитие 
на страната“, каза той.

Зелените иновации  
се насърчават

Китай трябва да работи 
за постигане на по-голяма 
самостоятелност и сила в 
науката и технологиите, на-
сърчаване на индустриал-
ната трансформация и мо-
дернизация, напредък в ко-
ординираното градско-сел-
ско и регионално развитие 
и насърчаване на зелено и 
нисковъглеродно икономи-
ческо и социално развитие, 
каза Си Дзинпин на заклю-
чителната среща на първа-
та сесия на 14-ия национа-
лен народен конгрес, нацио-
налния законодателен ор-
ган, през март тази година.

През годините Китай 
приема развитието, насоче-
но към иновации, като дви-
жеща сила за икономическо 
развитие, така се подпома-
га икономиката на страна-
та в преминаването й към 
екологичен и висококачест-
вен растеж.

Сега Китай е най-голе-
мият производител на обо- 

рудване за чиста енергия 
в света. През 2021 г. стой-
ността на продукцията на 
тази индустрия за пестене 
на енергия и опазване на 
околната среда надхвърли 
1,13 трилиона долара.

Износът на Китай на три 
технологично интензивни 
зелени продукта, а имен-
но слънчеви батерии, ли-
тиево-йонни батерии и елек-
трически превозни сред-
ства, регистрира ръст от 
66,9 процента през първото 

тримесечие на тази година, 
показват официални данни. 
Заедно те допринесоха с 2 
процентни пункта за общия 
растеж на износа спрямо 1,7 
процентни пункта за 2022 г.

„Ръстът на външната 
търговия на Китай през 
първото тримесечие е под-
крепен главно от нов износ, 
свързан с енергетиката“, ка-
за Джоу Маохуа, анализа-
тор в China Everbright Bank.

Според Китайската асо-
циация на производителите 
на автомобили продажбите 
на нови енергийни превозни 
средства в Китай са се удво-
или до 6,89 милиона едини-
ци през 2022 г., което пред-
ставлява над една четвърт 
от общите продажби на ав-
томобили на най-големия 
автомобилен пазар в света.

„Скоростта на растеж 
тук е много по-бърза, от-
колкото в други региони на 
света“, каза Оливър Блуме, 
председател на Управител-
ния съвет на Volkswagen AG, 
добавяйки, че с високото си 
ниво на иновации Китай е 
жизненоважен двигател на 
темпото за цялата автомо-
билна индустрия.

През август миналата го-
дина Китай разкри план за 
изпълнение на целта си за 
„двоен въглерод“ за достига-
не на пикови емисии на въ-
глероден диоксид до 2030 г. 
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Здраве

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

олко пъти сте се 
питали дали да 
не пробвате да 
облекчите стре-
са чрез медита-
ция или йога? 

Това са изпитани стратегии 
за доброто психично здраве 
и благосъстояние, които об-
лекчават тревожността, де-
пресията и посттравматич-
ното стресово разстройство.

Какво представляват 
стратегиите за  

психично здраве?
По дефиниция стратеги-

ята за психично здраве е та-
зи, която може да помогне 
за поддържане на чувство-
то за емоционално благопо-
лучие, намалявайки често 
срещаните симптоми и в 
някои случаи дори пълното 
им излекуване. Има някол-
ко различни вида стратегии 
за психично здраве, варира-
щи от приема на билки до 
тренировки за концентра-
ция, като те могат да рабо-
тят заедно за успокояване-
то на нервната система от 
медицинска и емоционал-
на гледна точка.

Много от използваните 
днес в обществото страте-
гии за психично здраве мо-
же да изглеждат обичайни, 
но ако се проучат внима-
телно, ще се види, че пове-
чето от тях произхождат от 
Азия и са на няколко хиля-
ди години. 

1. Билките
От хилядолетия тради-

ционната китайска медици-
на лекува болестите с ком-
бинации от различни бил-
ки. Те могат да са под фор-
мата на чайове, капсули или 
прахчета. Тази практика се 
е променила много малко 
през вековете по отношение 
на основните предпостав-
ки, че Ци, или жизнената 

енергия, винаги трябва да 
се движи безпрепятствено, а 
двете начала Ин и Ян, как-
то и петте първоелемента, 
да са в хармония.

Датиращи от китайска-
та династия Джоу преди по-
вече от 3000 години, тези 
билкови лекарства вече си 
прокарват път и към запад-
ната медицина, като някои 
лекари ги препоръчват на 
своите пациенти за спра-
вянето както с физически-
те, така и с емоционални-
те разстройства.

2. Йогата
Йогата се препоръчва за 

понижаване на сърдечния 
ритъм, подобряване на съ-
ня и гъвкавостта, облекча-
ване на стреса и болката. 
Тази древна система от уп-
ражнения за тялото и ума 
се практикува в родината си 
Индия от древни времена.

3. Медитацията 
Проучвания показват, че 

редовното практикуване на 
медитация, дори и само по 

няколко минути на ден, е 
в състояние да пренастрои 
мозъка и да облекчи пси-
хичните разстройства, като 
тревожност, депресия, раз-
дразнителност, стрес. Съ-
ществуват различни меди-
тативни практики, но край-
ната цел на всички е една 
– успокояване на ума и по-
добряване на благосъстоя-
нието. Археолози са откри-
ли доказателства, че меди-
тация се е практикувала в 
Индия през 5000 до 3500 г. 
пр. н. е., но западният свят 
научава за нея едва в нача-
лото на 20-и век.

4. Цигун и тайдзицюен
Тайдзицюен е система 

от плавни движения и е 
най-популярната форма на 
цигун. Тя често се опреде-
ля като медитация в дви-
жение. Ползите от практи-
куването на тайдзицюен са 
много – успокоява ума, по-
добрява баланса и мускул-
ната сила, облекчава стреса. 
Тези древни системи за под-
държане на доброто здраве 

водят началото си от Дре-
вен Китай, където някога 
са били част от обучението 
по бойни изкуства. За тях 
се споменава в книгата „И 
Дзин“ (Книга на промени-
те), която датира отпреди 
около 3000 години.

5. Рейки
Тази холистична систе-

ма за балансиране и лече-
ние на тялото и ума ста-
на популярна на Запад бла-
годарение на японеца Ми-
као Усуи. Тя също предста-
влява вид енергийно лече-
ние, което има релаксиращ 
ефект. При него практику-
ващият с нежно докосва-
не облекчава ред психич-
ни проблеми, включител-
но тревожност, стрес и фи-
зическа болка. В основата 
на рейки стои концепция-
та за отваряне на енергий-
ните центрове на тялото. 
Въпреки че много хора се 
съмняват в ефективността 
на този метод, има доказа-
телства за предимствата му 
пред плацебо. 

К

5 стратегии за психичното 
здраве, които идват от Азия

Популярни билки за добро здраве

изпълнение на целта си за 
„двоен въглерод“ за достига-
не на пикови емисии на въ-
глероден диоксид до 2030 г.  
и постигане на въглеродна 
неутралност до 2060 г. чрез 
технология.

Китай се стреми към 
зелено развитие с научни 
средства, като се справя с 
всички предизвикателства 
чрез наука, технологични 
иновации и творчество, ка-
за Бенджамин Анягре, ге-
нерален секретар на Асоци-
ацията за приятелство Га-
на – Китай, добавяйки, че 
ангажиментът на Китай за 
зелено развитие ще повли-
яе положително на усилия-
та на света за борба с изме-
нението на климата. А Пи-
тър Бакър, президент и гла-
вен изпълнителен директор 
на Световния бизнес съвет 
за устойчиво развитие, ка-
за, че се очаква китайският  
бизнес с огромната си мощ 
за внедряване и креатив-
ност в области като бате-
рии, електрически превозни 
средства и слънчева енер-
гия значително да декарбо-
низира света.

Чрез „Един пояс, един 
път“ се постига глобална 

ангажираност
„Трябва да преследва-

ме новата визия за зелено 
развитие и начин на жи-
вот и работа, които са еко-
логични, нисковъглеродни, 
кръгови и устойчиви“, каза 
Си Дзинпин на церемони-
ята по откриването на фо-
рума за международно съ-
трудничество „Един пояс, 
един път“ през май 2017 г. 
„Ние предлагаме създава-
нето на международна ко-
алиция за зелено развитие 
на „Един пояс, един път“ и 
ще предоставим подкрепа 
на свързани страни в адап-
тирането към изменението 
на климата. Китай сподели 
своята философия за зеле-
но развитие в световен ма-
щаб, помагайки на страни-
те да поддържат зелен рас-
теж. Той участва в редица 
зелени проекти в Джибу-
ти, Етиопия, Кения и дру-
ги страни, като им помага 
да се възползват от богатия 
си потенциал за възобновя-
ема енергия.

Като насърчава проекти 
за зелено развитие, Китай 
също така набляга на под-
държането на биологично-
то разнообразие. Например 
много тунели бяха разши-
рени и мостовете замени-
ха пътищата, за да защитят 
местообитанията на слоно-
ве по време на изгражда-
нето на железопътната ли-
ния Китай – Лаос.

Филип Клейтън, прези-
дент на Института за по-
стмодерно развитие на Ки-
тай, американски мозъчен 
тръст, каза, че приносът на 
Китай за озеленяването на 
планетата и ангажименти-
те му за запазване на био-
логичното разнообразие са 
дали сила на международ-
ната общност да преслед-
ва екологични реформи и 
по-стабилно екологично 
управление.

ного хора в на-
ши дни са из-
правени пред 
различни не-
разположения, 
особено мла-

дото поколение, и трябва 
да се борят със замърся-
ването на въздуха, напре-
жението на работното мяс-
то и нездравословния на-
чин на живот. Докато за-
падната медицина изписва 
различни лекарства за ле-
чението на болестите, из-
точната се опитва на пър-
во място да предпази по-
явата им.

Всяка китайска билка 
има различно въздействие 
върху организма и се бо-
ри със специфичен здравен 
проблем. Ето няколко от 
най-популярните.

1. Лилиум 
Лилиумът е любимо 

цвете на мнозина заради 
красивите си и аромат-
ни цветове. Но източната 
медицина цени лечебните 

свойства на изсушените му 
корени. Те подсилват сто-
маха и далака, изчистват 
излишната влага от тялото, 
овлажняват белите дробо-
ве и облекчават кашлицата. 

Но хората, които имат не-
поносимост към студа, е 
по-добре да ги избягват.

2. Мента 
Ментата е популярна 

билка за лятото. Тя се из-
ползва като декорация на 
десерти, за студени напит-
ки и ястия. Що се отнася 
до лечебните й свойства, тя 
облекчава болката, справя 
се със сърбежа и високата 
температура, изчиства гър-
лото, разхлажда в летните 
горещини.

3. Китайска ангелика 
Китайската ангелика е 

популярна женска билка, 
защото помага при различ-
ни гинекологични пробле-
ми. Тя подхранва кръвта, 
регулира менструалния ци-
къл и облекчава болката.

М
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„Потапящи пътувания“ – най-новият 
начин за пътешествие на младите хора

Красивото езеро 
Лоншуей 

а сцената танцуват ня-
колко актриси с тра-
диционни носии от пе-
риода на династия Сун, 
а цялата публика в този 
момент също е облечена 

в традиционните китайски облек-
ла „ханфу“ и бурно ръкопляска. В 
музея на храма Дзин в град Тай-
юен, провинция Шанси, се органи-
зират поредица от събития, които 
пресъздават атмосферата на тра-
диционната китайска култура. То-
зи вид туризъм и представления, 
които „потапят“ туристите в ин-
терактивната обкръжаваща среда, 
напоследък са изключително по-
пулярни из цялата страна. 

По време на четиридневния 
празник на традиционната ки-
тайска култура организаторите бя-
ха подготвили за своите гости кон-
курс за фотография, модно шоу на 
традиционни китайски носии, по-
етичен рецитал на стари класиче-
ски китайски поеми и много, мно-
го други събития, в които туристи-
те с традиционните носии могат 
да участват безплатно. 

20-годишната Ли Синтон е ис-
тинска почитателка на традицион-
ното китайско облекло „ханфу“. Тя 
е от провинция Дзилин и е сту-
дентка, изучаваща история в един 
от университетите в провинция 
Шанси. От дете се интересува от 
китайската традиционна култура. 
„Шанси е запазила богати древни 
културни елементи. Откакто съм 
в университета, едновременно ра-
ботя като туристически гид и се 
надявам да мога да посетя 50-те 
най-известни културни реликви и 
да обогатя с практически изживя-
вания моите знания“, споделя тя. 

района Дадзу на 
град Чунцин има 
два известни ту-
ристически обек-
та – единият са 
будистките ка-

менни резби, които са част 
от световното културно на-
следство, а другият е езеро-
то Лоншуей. 

В края на 50-те години 
на миналия век започва из-
граждането на изкуствено 
езеро и днес, седем десети-
летия по-късно, то е мест-
на забележителност. Кораби 
предлагат круизи по езеро-
то, сред което са разхвърля-
ни острови, обрасли с буй-
на растителност. На фона 
на утринното слънце и при 
залез езерото Лоншуей из-
глежда магично. 

Лоншуей е сред първите 
природни обекти от нацио-
нално значение. Площта му 
е около 350 хектара, нивото 
е на 375 метра над морско-
то равнище, а постоянният  
воден резерв е 12 милиона 
кубични метра. Водата в 
езерото идва от планината 

Баюе и е кристалночиста. 
В езерото има 108 ес-

тествени острова с различ-
на растителност, превърна-
ла се в дом на птици, сред 
които над 20 са редки видо-
ве, включително бял жерав, 
дива патица, патица манда-
ринка и други.

Планината Юлон, бли-
зо до езеро Лоншуей, е ви-
сока 934 м, с площ от 3517 
хектара. Горската покрив-
ка е 91,5% и от 2004 г. тя е 
държавен парк. В нея има 
1053 вида растения и 67 ви-
да диви животни, включи-
телно и вид дърво от епо-
хата на динозаврите. 

Планина, езеро, остро-
ви, лодки, древни каменни 
скулптури, селски живот, 
всичко това е част от кул-
турата на района Дадзу, коя-
то обаче живее втори жи-
вот благодарение на тури-
зма. Местните власти пла-
нират изграждането на но-
ва туристическа зона вър-
ху 25,2 кв. км с инвести-
ции от 38 милиарда юана, 
от които над 8 милиарда 

Н

са специално за туристиче-
ски проекти и инфраструк-
турата.

Важна част от плана е 
опазването на околната сре-
да при оптимално използва-
не на ресурсите. Предвиж-
дат се над 60 развлекателни 
дейности, включително по-
чивки, спорт, здраве, нощ-
ни разходки и образовател-
ни екскурзии.

В езерото Лоншуей на-
всякъде е красиво и инте-
ресно. Освен хубава приро-
да, има и тематичен парк 
с горещи извори, туристи-
ческа пътека, водни забав- 

ления и друти. Може да пре-
косите зелена гора, да пре-
сечете опасен железен мост, 
да се качите на кулата „Сон-
хъ“, откъдето да видите ця-
лото езеро. 

През 2016 г. е организи-
ран първият полумаратон 
„Лоншуей“, който печели 
множество адмирации, за-
ради красивите гледки по 
маршрута. 

Благодарение на удобния 
транспорт езерото Лоншуей 
привлича все повече турис-
ти. От откриването на зона-
та на 1 ноември 2015 г. до мо-
мента тя е посетена от бли- 

зо 6 милиона души, а до-
ходите от туризъм набли-
жават 600 милиона юана.

Международната турис-
тическа зона „Лоншуей“ е 
на около 20 км от центъра 
на град Чунцин и на 40 км 
от каменните резби в Дадзу. 

От 2021 г. езерото Лон-
шуей е туристическа зона 
от общоградско значение за 
Чунцин, а сега кандидатства 
за влизане в списъка на на-
ционалните обекти. А меж-
дувременно продължава да 
бъде гореща дестинация за 
почивка, семейни пътува-
ния и спорт.

През последните години, с ин-
тегрирането на културата, изку-
ството, технологиите и туризма, 
бяха създадени много нови начи-
ни и места за „потапящо“ пъте-
шествие. По брега на езерото Йен- 
ху край град Юнчън, провинция 
Шанси, наскоро беше открито съв-
сем ново художествено арт село 
с къщи за гости. Мениджърът на 
тази програма Ли Дзие казва, че 
даже преди да имат възможност-
та да приложат по-усилена реална 
рекламна или маркетингова стра-
тегия за развитието на селото, то 
вече е станало известно сред мла-
дите туристи. 

 „Вечерта, докато се наслаж-
давам на лекия полъх на вятъра, 
слизащ от планината Наншан, се 
любувам на прекрасната гледка 

туриЗъм

към цветното езеро Йенху“, казва 
един от гостите на селцето. Други 
туристи също коментират: „Елате 
с палатка, опитайте местна хра-
на, забавлявайте се!“. Друг споде-
ля своя опит и прекрасно изживя-
ване със своята половинка в ед-
на от работилниците, предлага-
щи атракции на гостите. С виде-
оклиповете на тези теми място-
то не само получава хиляди ха-
ресвания и гледания в социални-
те мрежи, но и събира все пове-
че нови посетители и приятели, 
които решават да изберат имен-
но езерото Йенху да прекарат сво-
бодните си дни. 

Туристическият блогър Фън 
Цин коментира, че ако иска ис-
тински да разбере и опознае ед-
но място, трябва да започне от 

местната култура и етнология. Ен-
тусиастите на такива „потапящи“ 
пътувания, в които туристите из-
цяло са погълнати от атмосфера-
та на мястото, което посещават, 
предпочитат да търсят най-основ-
ните местни обичаи и вкусове по 
улицата, отколкото да посетят из-
вестните туристически атракции. 
Ю Гуотун, който има опит в ту-
ристическата индустрия повече от 
20 години, разказва, че в минало-
то туристическите продукти на па-
зара са били сравнително универ-
сални - туристите просто пътуват 
и посещават атракции. „Сега има 
много повече продукти, които мо-
гат да бъдат представени на кли-
ента и той сам да избере какво 
най-много му допада. Например 
обиколка с културен опит, „пота-
пящо“ пътуване, специализирани 
лични турове и много други. Мла-
дото поколение туристи често съз-
дадат нови начини на пътуване.“ 

Китай полага големи усилия 
за насърчаването на дълбоката 
интеграция на културата и тури-
зма, придържайки се към уникал-
ните предимства на двата секто-
ра. По този начин се развива ед-
но по-хармонично, по-специализи-
рано и по-всеобхватно туристиче-
ско изживяване. „Ключът за реа-
лизиране на интеграцията на два-
та сектора е да се развива тури-
зъм с концепцията за култура, да 
се разпространява всеобхватната 
култура по време на туристически-
те пътувания и да се посрещат все 
по-разнообразните нужди на ту-
ристите“, казва Гън Йецян, про-
фесор от Факултета по икономи-
ка и мениджмънт на университе-
та в Шанси.

В

Ерик СОЛХаЙМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ООН 
за околната среда
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Ерик СОЛХаЙМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ООН 
за околната среда

Забележителности

рамът на белия 
кон е най-старият 
храм в Китай, ос-
нован от импера-
тор Мин по вре-
ме на династия-

та Източен Хан. Той е раз-
положен на около 10 кило-
метра от град Лоян в севе-
роизточната китайска про-
винция Хънан. Това е мяс-
то, което последователите 
на Буда смятат за двореца 
на будистките предшестве-
ници и за първото място, 
където е била преподавана 
будистката теория.

В китайската история съ-
ществува легенда за поява-
та на храма. Според исто-
рическите записки 

император Мин сънувал 
приятна сцена, в която 

сияен златен бог влетял в 
палата му.

Императорът свикал ми-
нистрите си и ги разпитал 
за този сън. След много 

Легендата за създаването  
на Храма на белия кон 

Х

размишления те стигнали 
до извода, че това е знак за 
велик светец и може би ста-
ва дума за западния монах, 
наричан почтително „Буда“. 
За да научи повече за Бу-
да, император Мин изпра-
тил 12 делегати в западни-
те региони.

Дванадесетте души пре-
минали през огромни труд-
ности и опасности и накрая 
пристигнали в страната Тай 
Юеши, разположена в за-
падните региони, където 
будизмът бил широко раз-
пространен и имало мно-
гобройни храмове. Делега-
тите  събрали известно ко-
личество будистки писания 
и статуи и поканили стар-
шите монаси Шъ Мотън и 
Джу Фалан да проповяд-
ват будизъм в Централен 
Китай. В десетата година 
от управлението на импе-
ратор Мин Йонпин те се 
завърнали в Лоян, столи-
ца на династията Източен 
Хан. Император Мин бил 
много доволен и официално 

приел двамата старши мо-
наси и ги поканил да оста-
нат в Хонлу Си – института 
под ръководството на Ди-
пломатическото бюро. Там 
те можели спокойно да пре-
ведат будистките писания, 
които донесли със себе си. 

На следващата година 
Мин издал указ за изграж-
дането на манастир. Отто-
гава китайският будистки 
храм е наричан „Си“ на ки-
тайски. Освен това, тъй ка-
то бял кон донесъл всички 
будистки текстове и статуи, 

новият манастир бил 
наречен „Си на белия 
кон“, или „Храмът на 

белия кон“. 
Двамата старши мона-

си, Шъ Мотън и Джу Фа-
лан, преподавали в Храма 
на белия кон и заедно за-
вършили превода на Сутра-
та от 42 части – първата ки-
тайска версия на будистки-
те текстове. След като Шъ 
Мотън починал, Джу Фа-
лан продължил да превежда 

многобройни ръкописи, 
които се съхраняват в 

Главната зала за 
преклонение от монасите. 

За съжаление, голяма 
част от манастира е на-
пълно разрушена по вре-
ме на бунт, като по-късно 
бил открит само по парче-
та изпочупени надписи по 
камъни и руини. След вре-
ме храмът бил реконстру-
иран и съществуващият  
днес храм съдържа над 100 
зали, подредени вертикал-
но. Главните зали, разполо-
жени в централна линия от 
юг към север и от портата 
към планината, са, както 
следва: Залата на небесни-
те крале, Залата на великия 
Буда, Залата на Махавира, 
Залата на напътствието и 
дворът Буда Пилу.

Главната зала  
на великия Буда 

е една от най-важните за-
ли, в центъра на която 
стои голяма статуя на Буда 

Шакямуни, обграден от два-
ма свои ученици. В югоиз-
точния край на залата ви-
си лята желязна камбана 
от династията Мин, тежа-
ща 2516 кг. 

Твърди се, че по време 
на ветровити нощи или све-
жи утрини звуците на тази 
камбана можели да бъдат 
чути на разстояние от десет-
ки километри и че голяма-
та камбана, висяща в часов-
никовата кула на Източната 
улица на града, резонирала 

с нея; ето защо сцената би 
могла да бъде описана ка-
то „камбаната кънти наго-
ре, до двореца на Буда, и 
надолу, да порази духове-
те на ада“.

В Залата  
на Махавира

има изключителни статуи, 
изящно изработени от коп-
рина и коноп по време на 
династия Юен.

Гробовете на Шъ Мотън  
и Джу Фалан 

се намират в югоизточ-
ния и югозападния край 
на Храма на белия кон. 

Най-старата  
пагода Чиюн, 

се намира на около 200 м 
югоизточно от храма. Ви-
сока е 24 м и е с 13 тухлени 
слоя. Построена е за пър-
ви път през 69 г., по време 
на династия Източна Хан, 
и възстановена през 1175 г. 

 Пагодата Чиюн е сред 
най-популярните туристи-
чески атракции от Храма 
на белия кон заедно с Те-
расата на чистотата и прох-
ладата, Среднощната кам-
бана, Гробницата с лозни-
цата и орхидеите, Памет-
ника на счупените ръкопи-
си и Платформата на го-
рящата сутра, Стълба над 
дракон-костенурка и мно-
го други. 
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На тържествената церемония по откриването поздравление  
към участниците поднесе Йен Дзиенцюн

Директорите на Институт „Конфуций“ – София, от българска 
и китайска страна аксиния Колева и проф. Лиу Сиумин 

изразиха благодарност към организаторите и участниците в  
международния научен форум

приятели

Н

Със своята богата 
и активна дейност 
Институт „Конфуций“ – 
София, към Софийския 
университет „Св. 
Климент Охридски“ 
допринася за бъдещото 
благотворно  
развитие на 
отношенията между 
Китай и България. 
Поредният значим 
академичен форум, 
на който Институт 
„Конфуций“ – София, 
бе организатор и 
домакин, бе Седмата 
международна  
научна конференция 
„Пътят на коприната“, 
която се проведе  
на 2 – 3 юни. 

адсловът на науч-
ната конференция 
„Пътят на копри-
ната“ е название-
то, с което е извес-
тен древният меж-

дуконтинентален път, свърз-
ващ Азия, Североизточна Аф-
рика и Европа. Освен пряко-
то му значение, той се е пре-
върнал в символ на културния 
обмен между Китай и света, 
между Изтока и Запада.

На церемонията по откри-
ването официални гости бяха 
г-н Йен Дзиенцюн, политиче-
ски съветник на посолството 
на КНР, г-н Ян Тиен, начал-
ник-отдел „Образование“ в по-
солството на КНР в България, 
г-жа Ма Ци от посолството на 
КНР в България, ректорът на 
Софийския университет „Св. 
Климент Охридски“ проф. дфн 
Анастас Герджиков, проф. д-р 
Мадлен Данова, декан на Фа-
култета по класически и но-
ви филологии на Софийския 
университет „Св. Климент Ох-
ридски“, доц. д-р Надя Черне-
ва, зам.-ректор на Пловдив-
ския университет „Паисий 
Хилендарски“, преподавате-
ли и гости.

На конференцията синоло-
зи, ориенталисти и други спе-
циалисти споделиха нови идеи 
и обсъдиха широк кръг от про-
блеми от различни области на 
китаистиката и изтокознание-
то в четири основни панела: 
китайски език, образование и 
литература – традиции, съвре-
менност, перспективи; езико-
ви изследвания на китайски и 
български, история, филосо-
фия и религия, туризъм, ду-
ховна и физическа култура. Ра-
ботните езици бяха български, 
английски и китайски. За пър-
ви път конференцията се про-
веде в смесен формат – при-
съствено и онлайн, което поз-
воли да се включат по-голям 
брой участници, около 60 уче-
ни от Албания, Белгия, Бълга-
рия, Великобритания, Герма-
ния, Грузия, Индия, Италия, 
Китай, Полша, Русия, Унга-
рия и др.

На тържествената церемо- 

каза той. Път, по който днес 
крачат образованието и наука-
та, обменът на знания и култу-
ри. Поздравявам ви за разно-
образието от теми, които сте 
заложили в конференцията, 
и съм сигурен, че ще имате 
отлични резултати след при-
ключването й.“ 

С поздрав към участници-
те и гостите се обърна проф. 
Мадлен Данова, декан на Фа-
култета по класически и но-
ви филологии към СУ „Св. 
Климент Охридски“. Тя от-
беляза, че разнообразието от 
интересни теми, включени в 
програмата, гарантира, че ще 
се представят различни глед-
ни точки за света. Това е при-
мер как да се учим едни от 
други въпреки различията и 
да намираме общи решения 
на проблемите, за да продъл-
жим заедно напред към едно 
по-добро бъдеще.

Директорите на Инсти-
тут „Конфуций“ – София, от 

За хармоничен свят на споделена съдба
Седма международна научна конференция “Пътят на коприната“ в София

на „Един пояс, един път“ да-
ва ползотворни резултати. Той 
се превърна в отворена и гло-
бална платформа за сътрудни-
чество, която прехвърля гео-
графски ограничения, преодо-
лява културни различия и ин-
тегрира нужди за развитие. Той 
обхваща две трети от държа-
вите и една трета от между-
народните организации в све-
та и се превърна в популярен 
международен обществен про-
дукт. Инициативата „Един по-
яс, един път“ и нейната ос-
новна концепция за „съвмест-
ни консултации, съвместно из-
граждане и споделяне“ са впи-
сани в съответните докумен-
ти на ООН, Г-20, АТИС и дру-
ги регионални организации.

Лаодзъ има едно известно-
то изказване: „既以为人，己愈
有；既以与人，己愈多“ („Колкото 
човек повече харчи за други-
те – толкова повече притежа-
ва своето, колкото повече да-
ва на другите – толкова пове-
че има самият той“). Това оз-
начава, че колкото повече ми-
слим за другите, толкова по-
вече печелим; колкото пове-
че знаем как да даваме и да 
допринасяме, толкова повече 
ще получим. 

След създаването на Ки-
тайската народна република 
България, като една от пър-
вите държави, установили 
дипломатически отношения, 
осъществява активен обра- 

българска и китайска стра-
на Аксиния Колева и проф. 
Лиу Сиумин изразиха благо-
дарност към всички, които са 
съдействали за организация-
та и провеждането на между-
народния научен форум. Цел-
та му е да изгради по-широка 
академична платформа, къде-
то изследователи и учени да 
обменят нови идеи в областта 

на източните и западните ези-
ци и култури и да се разши-
рят взаимодействията между 
източните и западните циви-
лизации. 

При откриването на авто-
ритетния международен форум 
поздравително слово произне-
се г-н Йен Дзиенцюн, полити-
чески съветник на посолство-
то на КНР. Много се радвам 
– сподели той – да присъст-
вам днес като  гост на церемо-
нията по откриването на 7-ия 
международен академичен се-
минар „Пътят на коприната“.

Съвместното изграждане 
на „Един пояс, един път“ – из-
тъкна г-н Йен – се придържа 
към духа на древния Път на 
коприната, отговаря на общи-
те стремежи на всички стра-
ни участници и е в съответ-
ствие с тенденциозното раз-
витие във времето. През 2023 
г. се навършват 10 години от 
предложението за тази ини-
циатива. Досега изграждането 

ния по откриването поздрав-
ление към участниците под-
несе Йен Дзиенцюн.

Ректорът на Софийския 
университет проф. Анастас 
Герджиков подчерта, че науч-
ният форум е много ценен за 
междукултурния обмен меж-
ду България и Китай. 

„Древният Път на коприна-
та и днес е актуален и важен, 

зователен и културен обмен с 
Китай. Още през 1953 г. Со-
фийският университет съз-
дава първия в България уче-
бен център по китайски език. 
След непрекъснати усилия от 
няколко поколения лингвисти 
и множество педагози както 
от Китай, така и от България, 
през 1991 г. официално е съз-
дадена специалност „Китаис-
тика“, а през 2006 г. е създаден 
и първият Институт „Конфу-
ций“ на Балканския полуос-
тров. През последните 17 го-
дини Институт „Конфуций“ 
в София постепенно изгради 
многостепенна и ефективна 
система за култивиране на та-
ланти по китайски език, като 
даде положителен принос за 
насърчаването и развитието 

на преподаването на китайски 
език в страната и приятел-
ския обмен между Китай и 
България.

Важно е да се проучи и об-
общи опитът от икономиче-
ския, политическия и култур-
ния обмен и взаимното опоз-
наване и оценяване на различ-
ните цивилизации между стра-
ните по „Пътя на коприната“, 
за да се насърчи изграждане-
то на тази инициатива  по още  
по-задълбочен и по-практичен 
начин, да се насърчи обменът 
на различните цивилизации и 
да се изгради общност на спо-
делената съдба за човечество-
то – подчерта докладчикът и 
пожела пълен успех на науч-
ния форум.

В секционните заседания 
през двата конферентни дни 
участниците имаха възмож-
ност да изслушат интересни 
научни доклади, да споделят 
впечатления, да изкажат мне-
ния и да коментират спорни 
тези. Във всяка от секциите 
представените доклади  пред-
извикваха интерес, обмяна на 
идеи и търсене на решения. 

Церемонията по закриване-
то събра отново всички в Глав-
ната зала на института за за-
ключителните слова, оценки-
те и пожелания за нова среща 
на следващата международ-
на научна конференция през 
2024 година. 

Красимира иванова
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АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Ханджоу ще е домакин на звезден 
турнир от световния тенис
В турнира ще се присъединят 
и изгряващи китайски 
тенисисти, включително Ли 
Дзе, Хъ Йецон и Уан Сияофей 

рад Ханджоу, източноки-
тайската провинция Джъд-
зян, ще бъде домакин на де-
монстративен турнир по те-
нис през юни със звезди, в 
който ще участват бивши-

ят номер 1 в света при мъжете Кар-
лос Моя от Испания и Марат Са-
фин от Русия, съобщава излизащото 
на английски език китайско англое-
зично издание „Глобъл таймс“. Иг-
рачите, включително шампионът от 
US Open за 2009 г. Хуан Мартин дел 
Потро от Аржентина и бившият но-
мер 3 в света Давид Ферер от Испа-
ния, ще се състезават в четириднев-
но събитие от 22 до 25 юни. 

Ема Радукану от Великобритания, 
победителката на сингъл жени на US 
Open 2021 г. и чиято майка е китай-
ка, ще изпълнява ролята на посланик 
на събитието. Британката отсъства от 
Щутгарт Оупън през май, тъй като 
трябваше да претърпи операции на 
китките и глезените си. Очаква се 
нейното участие да повиши осведо-
меността и популярността на тениса 
сред китайците.

Изгряващи китайски тенисисти, 
включително Ли Дзе, Хъ Йецон и 
Уан Сияофей, ще се присъединят, за 
да предизвикат великите тенисисти в 
мачове на олимпийския спортен цен-
тър в Ханджоу.

Международен Мастърс по тенис 
(ITM) преди това се проведе през 2019 
г., когато тенис легендата Роджър Фе-
дерер от Швейцария и олимпийският 
шампион Александър Зверев от Гер-
мания водеха списъка на играчите.

Г

Джан Джиджън  
с голям успех  
на Ролан Гарос

итайският тени-
сист Джан Джи-
джън продължи 
да създава исто-
рия в състеза-
нията на клей 

(червени кортове), като се 
класира за втория кръг на 
Откритото първенство на 
Франция, съобщи англое-
зичното китайско издание 
„Глобъл таймс“. 26-годиш-
ният играч стана първият 
китаец, спечелил място в 
основната схема на „Ролан 
Гарос“, след като неговият  
сръбски опонент Душан 
Лайович се оттегли пора-
ди физическа травма при 
започналата игра с резултат 
6-1 в първия сет за Джан 
и 4-1 в геймовете по вре-
ме на втория сет. 

По-късно Джан загуби 
в турнира битката с един 
от претендентите за тит-
лата в турнира, норвежеца  

Каспър Рут, който е в де-
сетката на най-високо ран-
кираните 10 тенисисти в 
света и достигна до полу-
финал.

„Това бе изненада за мен. 
Не си представях, че пър-
вата ми победа в основна-
та схема на Големия шлем 
ще бъде такава. Съжаля-
вам, че Лайович се отка-
за“, каза един от най-сил-
ните китайски тенисисти, 
който в последно време бе-
лежи успехи за развитието 
на тениса в голямата ази-
атска страна.

„Играта в пет сета на 
„Ролан Гарос“ е различ-
на от другите състезания 
в тениса, в които се играе 
в два от три сета“, обясни 
пред „Глобъл таймс“ Джан. 
В момента той е номер 71 
в световната ранглиста, а 
скорошните му пробиви 
на ATP Masters 1000 бяха 

К

който разполага с 18 000 места. Аре-
ната ще служи като място за баскет-
бол, а не за тенис за Азиатските игри. 
Центърът беше домакин на два мача 
от финалите на Китайската баскет-
болна асоциация по-рано през май.

Хю Хайчуан, популярен китайски 
певец, ще гастролира на церемония-
та по откриването на тенис турнир, а 
групата „Ханджоу за песни и танци“ 
ще изпълни оригинален танц, вдъхно-
вен от историческия спомен за динас-
тията Сон, съобщиха организаторите.

Очаква се необикновеният турнир 
да привлече голям брой зрители, тъй 
като страната празнува Фестивала на 
драконовите лодки на 22 юни с три-
дневен празник.

Предстоящото интересно тенис съ-
битие през 2023 г. идва в момент, ко-
гато Ханджоу се готви да бъде дома-
кин на Азиатските игри, които тряб-
ва да се проведат в града от 23 сеп-
тември до 8 октомври. Преди това са 
насрочени поредица от интересни съ-
бития, които ще допринесат за под-
готовката на Азиатските игри и тях-
ната отлична организация.

Турнирът по тенис със „звездите“ 
ще се проведе в състезателен формат 
както за мачовете по сингъл, така и 
за тези по двойки. Победа ще постиг-
не отборът, който първи успее да по-
лучи девет точки.

Домакин на състезанието е Олим-
пийският спортен център в Ханджоу, 

Президентът на Международния олимпийски комитет Томас Бах (в средата  
на първия ред) посети миналия месец Ханджоу и изрази мнението, че  

подготовката на азиатските игри през есента върви чудесно, а спортните  
съоръжения в града са от „световна класа“

постигнати в игри два от 
три сета.

„Изненадващо, но не-
вероятно е, че моите ско-
рошни постижения бяха на 
клей кортове“, каза Джан 
пред „Глобъл таймс“. Той 
отдаде дължимото на но-
вото си K-Swiss оборудва-
не, което му е дало възмож-
ност да се представя все по-
добре на корта.

Роденият в Шанхай 
26-годишен китайски тени-
сист сега за първи път си 
извоюва място в основната 
схема на Откритото първен- 

ство по тенис на Франция 
за 2023 г., което е едно от 
първенствата от така наре-
чения Голям шлем. 

Джан си е поставил за 
цел да се изкачи в топ 50 в 
класацията на ATP тази го-
дина. Победата му в първия 
кръг на Откритото първен-
ство на Франция му оси-
гурява 58-о място, само на 
едно място зад колегата си 
У Ибин, който в момента е 
най-добре ранкираният ки-
тайски тенисист. 
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На 10 юни Китай отбеляза Деня на културното и 
природното наследство
На 10 юни бе отбелязан Денят на културното и 
природното наследство в Китай. Мотото му тази година 
е „Опазване и използване на културното наследство, 
увереност и самоусилване в културата“. В страната се 
проведоха различни дейности като изложби, посещения 
на музеи, лекции за културни знания и художествени 
представления, чиято цел бе да се привлече вниманието 
и повиши разбирането на повече хора към богатото 
нематериално и природно наследство и към практиките 
за опазването му.

Снимка Синхуа

В
Найроби, Ке-
ния, се проведе 
Втората конфе-
ренция на про-
грамата „Хаби-
тат“ на ООН. 

Повече от 80 държавни 
глави и министри, как-
то и близо 5000 предста-
вители на ООН и непра-
вителствени организа-
ции взеха участие в кон-
ференцията. Китайските 
представители се вклю-
чиха активно в работата 

на конференцията. Обсъ-
дена бе глобалната страте-
гия за устойчиво градско 
развитие. Президентът на 
Кения Уилям Самой Руто 
присъства на церемония-
та по откриването. 

Петдневното събитие се 
проведе под надслов „Из-
граждане на устойчиво 
градско бъдеще чрез му-
лтилатерализъм: постига-
не на целите за устойчиво 
развитие в условия на гло-
бална криза“.

Снимка Синхуа

В Шънджън се проведе 
Международният панаир  
за културни продукти

Близо 60% от китайската 
икономика използва 5G

О

Н

т 7 до 11 юни в 
град Шънджън 
се проведе по-
редното изда-
ние на Между-
народния пана-

ир за културни продукти. 
Тази година той бе в при-
съствен и онлайн формат.

Панаирът стартира през 
2004 г. и оттогава мащабът, 
изложителите и посетите-
лите му постоянно се уве-
личават. Той вече се е пре-
върнал във важен двигател 
за китайската културна ин-
дустрия, платформа за раз-
пространение на местната 
култура и прозорец за раз-
ширяване на откритията в 
областта на културата.

авършиха се че-
тири години от 
даването на ли-
цензи за търгов-
ско приложение 
на 5G технология- 

та и тя вече се използва ак-
тивно в редица сфери на на-
ционалната икономика.

В момента Китай раз-
полага с най-мащабна и 
най-напреднала 5G мре-
жа, като до месец април т. 
г. базовите станции са над 
2,73 милиона, покривайки 
всички градове в страната. 
Потребителите на смарт-
фони, поддържащи 5G, са 
634 милиона. Приложение-
то на технологията е в мно-
жество сектори, сред кои-
то рудодобив, пристанищ-
на логистика, енергетика. 
Тя е в основата и на диги-
талната трансформация на 
компаниите.

До момента в 60 от 97-те  
сектора на националната 
икономика се използва 5G 
технологията. Инвестици-
ите за изграждане на 5G 

мрежа са били 600 мили-
арда юана, което е генери-
рало икономическа продук-
ция на стойност 3,8 трили-
она юана.

Втора конференция  
на програмата  
“Хабитат” на ООН

Културното 
наследстводство 
на префектура 
Мяо
В началото на юни 
жителите на Сянси 
Тудзя и автономната 
префектура Мяо, 
провинция Хунан, 
представиха 
своето специфично 
нематериалното 
културно 
наследство с 
редица изложби и 
представления.


